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 Algemene beschouwingen 2021 – Volledige bijdrage fractie CDA Hattem  
 
We leven in een tijd van verandering en onzekerheid. Meer dan eens beseffen we dat gezondheid 
een groot goed is. En toch stemt de Kamer morrend in met nieuwe coronamaatregelen. Gezondheid 
en vrijheid schuren. Er is angst in onze samenleving.  
Het CDA-Hattem maakt zich zorgen over de verharding en toenemende tweedeling in de 
samenleving. Waarden en normen zijn soms ver te zoeken. Kijk naar sommige uitingen op de sociale 
media. De dichter van Psalm 64 schrijft: “Ze scherpen hun tong als een zwaard, ze richten hun pijl, 
een giftig woord”. Wat stellen wij daar tegenover? Wat het CDA betreft: geen giftige tegenpijl maar 
een goed gesprek en waar nodig een corrigerende reactie. Dat geldt ook voor gedragingen in de 
openbare ruimte. Er zal meer gehandhaafd moeten worden, zeker als het gaat om het verkeer. 
Handhaven is geen doel op zich, maar een middel om veiligheid en gezondheid te bevorderen. Het 
CDA wil graag dat er in 2022 intensiever gehandhaafd gaat worden. De handhavingscapaciteit in 
Hattem is echter beperkt. Wij nodigen het college dan ook van harte uit om met een voorstel voor 
capaciteitsuitbreiding richting de raad te komen. Graag horen wij uw reactie hierop.  
Vaak zijn we in de politiek bezig met het hier en nu. Waar het volgens het CDA-Hattem echt om gaat, 
is het Hattem dat wij door willen geven aan onze kinderen. Met andere woorden de visie die wij 
samen hebben op de toekomst van Hattem.  
 
Tel de zegeningen 
Deze coalitie sluit haar periode van 4 jaar af met een gezond financieel perspectief. En dat is niet 
alleen een compliment aan de coalitie, maar aan de gehele raad. De begroting 2022 laat een positief 
resultaat zien, waardoor mogelijk enig herstel van onze reservepositie kan plaats vinden. Een positief 
begrotingsresultaat (€ 301.880) biedt ook ruimte voor eenmalige ambities. Daarbij wordt er flink 
geïnvesteerd in zaken als de openbare ruimte en het onderwijs. Dat is ook hard nodig. Daardoor 
teren we wel in op ons vermogen. De solvabiliteit is een aandachtspunt.  
In het coalitieakkoord staat dat wij onze energie willen steken zaken die tastbaar zijn voor onze 
inwoners. Het CDA-Hattem constateert dat dit goed is gelukt.  
Hattemers weten de weg naar gemeentelijke sociale voorzieningen goed te vinden. Kwetsbare 
groepen zijn in beeld en worden geholpen. De participatiewet wordt goed uitgevoerd. Het CDA-
Hattem is blij dat de gemeentepolis voor de minima behouden is gebleven.  
In de openbare ruimte is letterlijk flink aan de weg getimmerd. Grote delen van Hattem zijn op de 
schop gegaan. Wat genieten we van onze prachtige Markt! De fietspaden langs de 
Zuiderzeestraatweg zijn goed verlicht. Een deel van de fietssnelweg is gerealiseerd. Het 
Rozeboomspoor is verbreed. De parkeervoorzieningen op de Bleek en bij de sportvelden worden 
verbeterd. Toch moeten we wat het verkeer betreft wel de vinger aan de pols houden. Wij zijn zeer 
benieuwd naar de evaluatie van de verkeersmaatregelen op de Bijleveldsingel, Vechtstraat en 
Hessenweg. Er wordt helaas door velen te vaak te hard gereden. Hier is maar een oplossing voor: 
handhaven. “Een flinke prent voor die snelle vent. Of die snelle meid is 400 euro kwijt”.  
 
Sociaal domein 
De dubbele vergrijzing is in aantocht. Het thema waardig ouder worden staat bij ons hoog in het 
vaandel. Het gaat om zinvol leven. Bij waardig ouder worden gaan het niet alleen om huisvesting, 
maar vooral mee te blijven doen in de samenleving. En daarmee om het tegengaan van eenzaamheid 
en -als de tijd daar is- een waardig afscheid en sterven. Daarom steunen wij het voorstel om extra 
geld uit te trekken voor het hospice in Hattem.   
Het CDA-Hattem vraagt aandacht voor een initiatief van de kerken om de energiecompensatie die 
alle huishoudens krijgen eerlijker te verdelen. Het zou mooi zijn wanneer heel Hattem hieraan 
meedoet. Maar wat doet de gemeente Hattem zelf? Het CDA-Hattem ziet graag dat het college met 
een voorstel komt om energiearmoede tegen te gaan. In eerder jaren hebben wij hierover een motie 
ingediend. Wat het CDA betreft wordt het instrument van de bijzondere bijstand ingezet om 
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huishoudens met een inkomen tot 130% van het minimum eenmalig te helpen om de te verwachten 
forse stijging van de energielasten te kunnen betalen. Wij denken aan een tijdelijke energietoeslag. 
Dit betekent kijken wat er nog nodig is in aanvulling op het bedrag dat huishoudens van het rijk 
krijgen. Om met Ambrosius van Milaan (340-397) te spreken: “Door het ondersteunen van de armen 
bewijs je hen geen genade, maar verricht je een daad van rechtvaardigheid”. Bent u bereid met een 
voorstel te komen? 
 
Wonen in Hattem 
Betaalbaar wonen is voor het CDA-Hattem een topprioriteit. Wij maken ons ernstig zorgen over de 
kansen die Hattemers hebben om een huurwoning te krijgen dan wel een eigen woning te kopen. Er 
is een duidelijk spanningsveld tussen de belangen van onze eigen inwoners en de rechten die 
mensen van buiten hebben. Het CDA zou graag zien dat Hattemers meer prioriteit krijgen bij het 
toewijzen van huurwoningen en koopwoningen. Wij zijn dan ook zeer benieuwd naar de uitwerking 
van ons richting gevend document Wonen in Hattem in de vorm van het woonplan 2022. Vooral onze 
jongeren wachten met smart op een woning.  
Voor het CDA is een ding wel duidelijk, zonder nieuwe uitleg-locaties komen wij er niet. En, er is een 
regionale aanpak nodig voor een goede volkshuisvesting.  Hoe kijkt u daar tegenaan? 
Het CDA juicht projecten zelfrealisatie van harte toe. Daarom moeten we aan actieve grondpolitiek 
gaan doen. Het CDA is het dan ook niet eens met wethouder Schipper die de vorige keer aangaf geen 
voorstander van actieve grondpolitiek te zijn. Wat het CDA betreft moet het roer om. Minder markt, 
meer overheid! En meer ruimte voor coöperatieve initiatieven. Dat lukt het beste wanneer we zelf 
stuur op de grond hebben.  
Verder moeten wij ons aandeel blijven nemen in het huisvesten van statushouders. Dit indachtig de 
Bijbelse woorden van het huisvesten van vreemdelingen in onze stad. Bent u dit met ons eens? 
 
Samenleving 
Het CDA maakt zich zorgen over de culturele verandering van de samenleving. De maatschappij 
wordt steeds individualistischer en anoniemer. Een gevolg van het doorgeslagen liberalisme. Het CDA 
wil minder ik, minder markt en vooral meer samenleving.  
Daarom willen wij een regeling die buurtinitiatieven en wijkactiviteiten aanmoedigt. College bent u 
bereid om samen met de buurtcoaches te komen met een voorstel? 
Verder valt het ons op dat steeds meer mensen een nee-nee stikker op de deur hebben. Ik begrijp 
dat mensen uit duurzaamheidsoogpunt de papierstroom terug willen brengen. Maar toch, hoe 
bereiken we deze mensen met bijvoorbeeld ons gemeentenieuws? De Hattemer komt immers de 
drempel niet over? Een tweede punt dat ons opvalt is dat bewoners van veel nieuwbouwwoningen 
geen naambordje meer bij de deur hebben. De anonieme inwoners. Het CDA heeft een suggestie: 
overhandig alle nieuwe inwoners een naambordje als welkomgeschenk van de gemeente Hattem! 
Voorzitter, wat vindt u daarvan? 
Hattem heeft een rijk verenigingsleven. Als gevolg van corona staat deelname aan het 
verenigingsleven echter onder druk. Het CDA-Hattem leest dat u hierop in wilt spelen in de vorm van 
nieuwe aanpakken, rollen, taken en verantwoordelijkheden. Hoe ziet die aanpak eruit? En dan onze 
vrijwilligers, zij zijn de smeerolie van onze samenleving. Het CDA vindt een veilige omgeving voor 
deelnemers en vrijwilligers belangrijk. Dus, geen grensoverschrijdend gedrag, tegen seksuele 
intimidatie enzovoorts. Wat het CDA betreft zouden alle vrijwilligers een gratis VOG moeten 
aanvragen. Dat vraagt echter om beleid bij onze verenigingen. College, wilt u dit punt bespreken met 
de sportkoepel?  
 
Gezondheid 
Wij doen een oproep aan iedereen die zich nog niet heeft laten vaccineren tegen het coronavirus om 
dat toch vooral te doen. Niet alleen voor u zelf, maar ook voor anderen.  
Het CDA-Hattem dat er een goede gezondheidstoets komt bij alle ruimtelijke plannen. En dan gaat 
het niet alleen over zaken als stikstof, fijnstof en verkeer, maar ook over groene ruimte om in te 
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bewegen. Voorkomen is beter dan genezen. Daarom moeten we volop blijven inzetten op gezonde 
voeding en gezond bewegen, voor alle leeftijdsgroepen.  
 
Onderwijs en zorg 
Het CDA-Hattem vindt goede onderwijshuisvesting zeer belangrijk. Wij zijn tevreden met de inzet van 
het college ten aanzien van IKC 1 en 2. De nood in het onderwijs is groot. Eerlijk gezegd kunnen wij 
niet wachten tot IKC 1 geopend wordt. De plannen die onlangs zijn gepresenteerd zien er 
veelbelovend uit. Het CDA-Hattem vindt de combinatie jong en oud, onderwijs en zorg een hele 
goede. Ouderen worden vaak blij van vrolijke kinderen.  
Wanneer krijgen wij de haalbaarheidsstudie over het realiseren van IKC 2 op ’t Veen?  
Verder zijn wij blij dat de nieuwe Hof van Blom al bijna klaar is. Ook zien wij uit naar goede en dragen 
plannen voor De Bongerd. 
Het CDA-Hattem is verder benieuwd naar de herontwikkel-plannen voor de locaties Van 
Heemstraschool en De Zaaier. Wie worden de partners bij de zorgwoningen? Wanneer kunnen wij de 
herontwikkelplannen tegemoetzien.  
Zorg in ieder geval dat deze scholen onmiddellijk worden gesloopt na ingebruikname van IKC 1 en 
zorg dat in één tempo door de nieuwbouw kan beginnen. Het CDA-Hattem wil de wethouder 
nogmaals meegeven dat op locatie de Zaaier ook huisvesting moet komen voor jongeren en voor 
starters. Het liefst zien wij een combinatie van huur en koop. 
 
Duurzaamheid 
Rond de klimaattop klinken duurzame beloftes. Beloftes maken schuld. In de begroting 2022 lezen 
we dat we toewerken naar een energieneutraal Hattem. De RES 1.0 en de warmtevisie zijn 
vastgesteld. Maar college, wat gaan wij dan doen als gemeente? Raads- of commissieleden, wat gaan 
jullie zelf doen? Inwoner van Hattem, wat gaan jullie doen? Duurzaamheid is toch geen 
praatprogramma?  
Het CDA wil graag dat alle huurwoningen van zonnepanelen worden voorzien. Dit moet in 2022 
worden vastgelegd in de prestatieafspraak.  
Verder moeten we volop inzetten op isoleren. Veel inwoners kunnen dat zelf prima doen. In Heerde 
krijgen inwoners via het Energieloket een cheque van € 60 euro om energiebesparende producten 
aan te schaffen. Een goed idee dat wij in Hattem zouden kunnen navolgen. Stimuleer woningisolatie 
door goede voorlichtingscampagnes. Soms kan een collectieve aanpak helpen.  
Alle 1300 huurwoningen worden bezocht door het Energieteam. Dat is een goede zaak. Gezien de 
hoge energielasten zien wij graag dat woningen die het slechtst geïsoleerd zijn, als eerste worden 
bezocht. Het CDA is straks benieuwd naar het resultaat van deze huisbezoeken.  
Het CDA roept het college op om te kijken op welke wijze de minst draagkrachtige woningbezitters 
eenmalige een steuntje in de rug te gegeven kan worden bij isolatie maatregelen. De begroting 2022 
biedt hiertoe wellicht enige ruimte.  
Bij duurzaamheid past ook het promoten van de fiets en het meer laten staan van de auto. Dat geldt 
voor het regionale woon-werkverkeer maar ook voor bijvoorbeeld het halen en brengen van 
kinderen naar school. Uitbreiding van deelauto’s juichen wij toe.  
 
Tot slot 
Met elkaar werken aan een duurzaam, gezond en sociaal Hattem. Dat is de komende jaren heel 
hard nodig. Dat vraagt om een politiek die verbindt en niet polariseert. Daarvoor is wijsheid en beleid 
nodig. Deze wijsheid wenst het CDA-Hattem ons allen toe. Daarbij hoort kracht en voor het CDA-
Hattem een gebed om Gods zegen.  
 
 
 
 


